中華民國行政院國軍退除役官兵輔導委員會

胡主委對AMVETS婦女會2007年年會講詞

2007年8月8日               北美卡羅來納州.格林斯堡

總會長古斯女士、麥葛瑞福總會長、諸位貴賓、親愛的AMVETS婦女會朋友、各位女士、先生：午安（早安）! 

本人有幸應邀出席貴會於北卡羅來納州美麗的格林斯堡舉行之2007年年會。昨天在聯合開幕式中本人提及：相較於諸位，個人是退伍軍人圈的新兵。今年2月9日前，本人擔任中華民國陸軍司令，有幸領導本國年輕官兵，豐富經歷，而2月9日之後，個人即立志要盡快並努力學習服務我國的榮民，目前正如此進行。至盼此次訪美之行能有機會學習貴國如何照顧退伍軍人，學習婦女會如何與退伍軍人組織間合作，以服務退伍軍人及其家眷。

個人知道貴會與本會往來關係密切，自1991年起貴我兩會即有正式的兄弟情誼。個人亦深知AMVETS婦女會過去數十年間在志工及熱心服務上對貴國退伍軍人有極大貢獻。本人甚高興有此機會前來見識，亦肯定未來幾天必能向各位學習，且能將所見所學，於返國後用以對我中華民國退伍軍人及其眷屬有更優質的服務照顧。

同仁告訴我，今年元月貴婦女會總會長古斯女士、總會長麥葛瑞福先生連袂訪臺時，曾安排拜會中華婦女反共聯合會。在那兒他們看到二次大戰期間中國婦女如何協助抵抗日本侵略，以及1949年中華民國政府轉進臺灣後，她們如何在服務弱勢群體上繼續支持政府的一些史料。親愛的AMVETS婦女會朋友：中華婦女反共聯合會是依貴國退伍軍人服務組織中婦女會之構想而設立，且一直運作扮演如貴會過去數年間所扮演的角色。在本會，如個人所提，我們亦正鼓勵眷屬們加入志工，以服務我退伍軍人及其眷屬。隨著與貴會更多的聯繫互動，今後，我們希望能成立本會婦女會，並能驕傲地與各位分享我國未來婦女會服務我退伍軍人所達成的成就。

在場很多人已到過臺灣，本人要繼續對各位表達本會至誠友誼。各位有機會行經遠東時，請順道拜訪我們。退除役官兵在我國已立下極優聲譽；目前全世界最高大樓是臺北101金融大樓，東南亞最大醫院是臺北榮民總醫院，全世界第六長隧道是雪山隧道，這些都是我國退伍軍人的成就。此外，我們有榮民高山農場，裏面有千年神木；我們有圓山大飯店，是傳統中國宮庭式建築；還有更多值得您體驗的是那兒友善的百姓。

最後，本人預祝大會順利成功，諸位在格林斯堡的這一星期愉快成功。謝謝!

Remarks by Minister Hu Chen-pu, VAC-ROC,

to the 2007 National Convention

of AMVETS Ladies Auxiliary

August 8, 2007       Greensboro, North Carolina

National President Guth, National Commander McGriff, Distinguished guests, and dear friends of VAC in the AMVETS Ladies Auxiliary,

Good afternoon (morning)!

I am greatly honored to be invited to attend your 2007 National Convention held in this beautiful city of Greensboro in North Carolina. I mentioned to the Joint Opening Session (yesterday) that, comparing with the majority of veterans, I am a new veteran myself. Before February 9th this year, I was the Commander-in-Chief of the Army of my country, the Republic of China; I had plenty of experiences leading my young fighters. But after the date, I have set up my mind to learn fast and hard to serve retired old soldiers of my country, and I am. I hope my trip to the United States this time will afford me great opportunities to learn how American veterans are served, and how the Auxiliaries cooperate with veterans organizations in serving veterans and their dependents.

I know that the AMVETS and the VAC have associated with each other very closely; we have formally entered into brotherhood relationship since 1991. I have also learned that the AMVETS Auxiliary has greatly contributed to voluntary work and enthusiastic services to the American veterans in the past several decades. I feel happy to have this opportunity to come and see for myself, and I am positive that what I will see and learn from you in the coming few days will enlighten my thoughts to better serve the veterans and dependents back home in Taiwan, the Republic of China.

My staff told me that when your National President Mrs. Guth joined National Commander McGriff in visiting us in Taiwan this past January, they were taken to visit the Chinese Women Anti-Communist League (WACL). There they saw some history of how Chinese ladies helped fighting against Japanese invasion during World War II, and how they have continued to support the government in serving the disadvantaged groups after 1949 when the ROC government moved its site to Taiwan. Dear members of the AMVETS Ladies Auxiliary: The Chinese WACL is founded out of the idea of the ladies auxiliary of the American veterans service organizations, and it is still working on playing the role you Ladies Auxiliary has been playing in the past. Within VAC, the Veterans Affairs Commission, which I represent, we are also encouraging our dependents to join the voluntary services for our veterans and their dependents. With more associations with you, and within a few more years, we hope to build up VAC Ladies Auxiliary, and I hope we can proudly share with you the achievements our future VAC Ladies Auxiliary will be achieving in joining the services for our veterans.

I know many of you have visited Taiwan, but I still want to extend to you the sincere VAC friendship. Please call on us when you have the chance to travel to the Far East. The veterans there have build up a very good reputation; the tallest building in the world so far is the Taipei 101 Financial Building, the largest hospital in Southeast Asia is Taipei Veterans General Hospital, and the sixth longest tunnel in the world is the Snow Mountain Tunnel. These are the achievements done by our veterans. Besides, there are many more to see: we have veterans farms in the mountains with giant trees of thousands years old, we have the Grand Hotel, a traditional Chinese palace style building, and what are more worth experiencing are the friendly people there. 

In closing, I wish you a very successful national convention and each of you a wonderful stay during the week here In Greensboro. Thank you!
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